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Lončar i Čen Bo o koronavirusu 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar sastao se sa ambasadorkom NR Kine u Srbiji Čen Bo povodom aktuelne 
situacije u vezi sa koronavirusom. 

U skladu sa ranijim dogovorom o intenzivnoj komunikaciji, na sastanku su razmenjene nove informacije i 
detalji o širenju koronavirusa, o merama koje se sprovode u Kini, kao i u Srbiji, navodi se u saopštenju 
Ministarstva zdravlja. 

Ambasadorka Bo istakla je dosadašnja iskustva kineskih zdravstvenih radnika u borbi sa novim virusom, i 
posebno naglasila preduzete mere kineskih vlasti u cilju kontrole epidemije. 

Ranije tokom dana, ministar zdravlja dao je i intervju za kinesku državnu televiziju, u kojem je istakao 
punu podršku građana Srbije kineskom narodu. 

 

 



 
 

 

 

Grip i godišnji odmori smanjili broj dobrovoljnih davalaca krvi 

Epidemija gripa i godišnji odmori smanjili su broj dobrovoljnih davalaca krvi. Institut za transfuziju krvi 
Srbije raspolaže dvodnevnim rezervama, a potrebne su sve krvne grupe.  

Nestašice nema, ali nema ni velikih rezervi krvi. Doktorka Milica Jovičić kaže da je od jutros u sali 
Instituta za transfuziju krv dalo četrdeset troje ljudi. 

"To je neki za danas ipak zadovoljavajući broj, da su naši apeli i sve ono što pričamo ovih dana dali nekog 
efekta", kaže Jovičićeva. 

Pozvala je dobrovoljne davaoce da i dalje dolaze, jer je samo u Beogradu dnevno potrebno 350-400 
jedinica krvi. 

Istakla je da to znači da od 100 ljudi koji mogu da daju krv njih troje zaista to i uradi. 

"Kada nemamo dovoljno davalaca upravo je manje od troje ljudi je to uradilo, zato ostaje poziv svim 
davaocima svih krvnih grupa, posebno A+, 0+, A-, 0- da se odazovu našem pozivu i nađu malo vremena i 
dođu", ističe Jevičićeva. 

Naglasila je da sve čine kako se operacije ne bi odlagale, ali da se to može desiti ukoliko bude nedostatka 
neke krvne grupe. 

"Mi se trudimo da do toga ne dođe, to znači pomeranje neke operacije za dan, dva, ali pomislite na 
nekog svog da to znači njemu produžavanje iščekivanja i patnji još koji dan", dodaje Jovičićeva. 

Krv treba da čeka pacijenta, a ne da pacijenti čekaju krv, poručuje doktorka. 



 
 

Svakog radnog dana možete dati krv u Instututu za tranfuziju krvi od 7 do 19 časova i subotom od 8 do 
15 časova, ali i u mobilnim ekipama za transfuziju krvi koje se danas nalaze u Malom Crniću, Novom 
Beogradu, Požarevcu, Smederevu i Tutinu. Sutra će mobilne ekipe biti u Aranđelovcu, Valjevu i Novom 
Pazaru. 

Krv može dati svako ko je zdrav, punoletan i ima više od 50 kilograma. 

 

 

Akcija NURDOR-a "Zagrli snažno" 15. februara u 30 gradova 

BEOGRAD - Svakog 15. februara svet obeležava Dan dece obolele od raka, a Nacionalno udruženje 
roditelja dece obolele od raka NURDOR i ove će godine organizovati skupove na trgovima, glavnim 
ulicama i šetalištima više od 30 gradova širom Srbije. 

U Beogradu, centralna manifestacija sa muzičkim programom biće organizovana na platou kod Delijske 
česme u Knez Mihailovoj ulici, od 12 do 14 časova. 

Usled nestašice helijuma koji je neophodan u medicinske svrhe, ove kao i prošle godine neće se puštati 
baloni podrške. Tačno u 13 časova, pod sloganom Zagrli snažno!, simbolično će mladi izlečeni od raka 
poslati jedno srce i svi zajedno mnogo zagrljaja podrške za sve mališane koji se leče od raka. 

"S obzirom da smo za sve ove godine upravo od njih naučili koliko je važan zagrljaj, kao simbol podrške i 
ljubavi i koliko može pomoći onda kada nam je potreban - odlučili smo da na njihov dan ne štedimo ruke 
i da pretvorimo celu Srbiju u mesto za grljenje! Raširene ruke i otvoreno srce su sve što nam treba da bi 
svet na trenutak bio bolje mesto", poručili su organizatori. 

NURDOR godinama uz pomoć prijatelja i donatora radi na tome da sektor pedijatrijske onkologije u Srbiji 
bude unapređen i nalik onima u razvijenim zemljama Evropske unije. Tokom 16 godina rada uložena su 



 
 

značajna sredstva u opremanje hemato-onkoloških odeljenja u celoj zemlji i u modernu medicinsku 
opremu. 

"Ono što takođe godinama pokušavamo da unapredimo jeste odnos društvene zajednice i javnosti 
prema problemima sa kojima se susreću deca obolela od raka i njihove porodice", navode u NURDOR-u, 
te podsećaju da su prošle godine kampanjom "Pruži korak", u kojoj je učestvovalo više od 560.000 ljudi i 
preko 60 donatora, obezbedili pola miliona evra za novu Roditeljsku kuću u Beogradu. 

Donacije prikupljene kroz obeležavanje 15. februara će takođe biti namenjene novoj Roditeljskoj kući, s 
obzirom da se radi o jednom od najvećih i najzahtevnijih projekata NURDOR-a od njegovog osnivanja. 
Nova kuća će trajno rešiti pitanje potreba za smeštajem za svu decu obolelu od raka i njihove porodice, 
koje su zbog lečenja primorane da duže vreme provedu u Beogradu. 

NURDOR poziva građane i medije da dođu u subotu, 15. februara i svojim prisustvom pruže podršku 
mališanima koji se leče. 

Osim u Beogradu, tog dana humanitarne akcije podrške NURDOR će organizovati i u Nišu, Novom Sadu, 
Kragujevcu, Čačku, Užicu, Subotici, Priboju, Knjaževcu, Smederevu, Zrenjaninu, Šapcu, Smederevskoj 
Palanci, Aranđelovcu, Ivanjici, Valjevu, Ubu, Rekovcu, Prijepolju, Somboru, Sremskoj Mitrovici, Leskovcu, 
Vršcu, Pirotu, Vranju, Lebanu, Lazarevcu, Kruševcu, Prokuplju, Novom Pazaru, Boru, Gornjem Milanovcu 
i Vrnjačkoj Banji. 

 

Za gradnju bolnice u Gračanici dva miliona evra 

GRAČANICA: Zamenik direktora Kancelarije za Kosovo i Metohiju Damjan Jović, danas je u Gračanici 
najavio da će do kraja godine početi izgradnja nove bolnice, za šta je Vlada Srbije obezbedila dva miliona 
evra, kao i sredstva za njeno opremanje. 



 
 

To će, kako je istakao, biti najvažniji projekat južno od Ibra koji se finansira iz investicionog plana Vlade 
Srbije. 

Kupovinom placa, prema njegovim rečima, obezbediće se i pravna sigurnost, kako bi se izbegli 
eventualni problemi sa privremenim institiucijama u Prištini i sa onima "koji bi bili u toj meri zlonamerni 
da nasrnu na zdravstveni sistem Republike Srbije na KiM". 

"Kada budemo imali lokaciju, prelazimo u sledeću fazu projektovanja samog objekta i nadamo se da 
ćemo do kraja godine, uz ne mali pritisak, prijateljski pritisak, na Kancelariju za javna ulaganja, kojoj je taj 
projekat delegiran, imati početak radova na novom objektu bolnice već do kraja godine", rekao je Jović. 

On je izrazio i zadovoljstvo zbog toga što je o funkcionisanju zdravstvenog sistema Republike Srbije u 
centralnom delu KiM mogao da porazgovara i sa zdravstvenim radnicima, koji vredno i požrtvovano 
pomažu svojim sunarodnicima u pokrajini. 

"Želeli smo da i njima ovde prenesemo poruku da mislimo na njih, da radimo sa njima i da ćemo učiniti 
sve da već u narednih godinu i po vide i konkretne rezultate države u zdravstvenom sistemu, na način 
kako su to videli ljudi koji već zdravstvene usluge dobijaju u novim objektima u Nišu, Beogradu i drugim 
gradovima širom Srbije”, kazao je Jović. 

Prema njegovim rečima, sredstvima države Srbije obezbeđeni su i sanitarni materijal i lekovi za 
postojeću bolnicu u Gračanici i druge zdravstvene ustanove. 

"Moram da kažem da je kontigent lekova pre neki dana stigao za sve zdravstvene ustanove ovde na KiM. 
Naravno da tu ima problema, već godinama ima problema, ali kao što vidite uz velike napore te 
probleme se trudimo da rešavamo u najvećoj mogućoj meri“, rekao je Jović. 

Direktor Kliničko-bolničkog centra Priština u Gračanici Bratislav Lazić zahvalio je Kancelariji za KiM i 
državi na pomoći, naglasivši da će proširenje bolničkih kapaciteta biti, ne samo na korist pacijentima, već 
i da će u mnogome olakšati rad lekara i medicijskih sestara. 

"Podsetiću vas da prema našoj ustanovi gravitira preko 65.000 korisnika zdravstvenog osiguranja. To nije 
mali broj i time mi samo ukazujemo da je naša odgovorost u smislu lečenja i pružanja zdravstvenih 
usluga našem stanovništvu na izuzetno visokom nivou. Mi sa radošću očekujemo dobijanje novih 
prostornih kapaciteta", rekao je Lazić. 

Direktor bolnice u Gračanici dodao je i da je dobra vest što je snabdevanje sanitetskim materijalom 
došlo u pravo vreme. 

"Stigla je velika količina koja je nama potrebna. Stigli su i lekovi pre neki dan, tako da bez obzira na velike 
otežavajuće okolnosti, koje su konstantno prisutne ovde kod nas na terenu, mi uspevamo da 
funkcionišemo stabilno", rekao je Lazić. 

Tokom današnje posete Gračanici, zamenik direktora Kancelarije za KiM Damjan Jović je obišao i 
nekoliko socijalno ugroženih porodica, i najavio veća ulaganja države Srbije u poljoprivredu. 



 
 

Iskorak će, pre svega, biti učinjen u proizvodnju hrane i stočarstvu, a Kancelarija za KiM već pojedinačno 
razmatra pristigle projekte građana u cilju sprečavanja eventualnih zloupotreba. 

"Nama nije cilj da ovde ljudima renoviramo vikendice i da zapošljavamo ljude koji ne žele više da žive na 
teritoriji Kosova i Metohije, već upravo suprotno - da uposlimo ljude koji su rešili da sa svojim 
porodicama ovde ostanu i da za svoje porodice ovde stvaraju boljitak. Za takve porodice ovde 
nameravamo u narednom periodu da obezbedimo svaku moguću pomoć, da to za njih postane moguće i 
izvodljivo u ovim ne lakim uslovima”, objasnio je Jović. 

 

Infuzija s lemtradom uz visok oprez 

Sanofi Aventis d.o.o. Beograd, nosilac dozvole za lek lemtrada (alemtuzumab), u saradnji s Agencijom za 
lekove i medicinska sredstva Srbije, obaveštava javnost da je promenio sadržaj uputstva za upotrebu 
ovog leka, ograničavajući mu indikacije, dodajući uočene kontraindikacije i predlažući mere 
minimalizacije rizika. 

Lek lemtrada povezan je s rizikom od ozbiljnih, ponekad smrtonosnih neželjenih reakcija, te su uvedena 
ograničenja za njegovu primenu. Kako se navodi u saopštenju, lemtrada se koristi kao pojedinačna 
terapija koja modifikuje tok bolesti kod odraslih pacijenata s relapsno-remitentnom multiplom 
sklerozom, kada je bolest visokoaktivna, i to kod pacijenaata sa RRMS kod kojih je bolest visokoaktivna 
uprkos potpunom i odgovarajuće sprovedenom lečesu primenom barem jedne terapije koja modifikuje 



 
 

tok bolesti, ako i kod pacijenata sa teškom RRMS kada se bolest brzo razvija, sa dva ili više relapsa u toku 
godine, koji onesposobljavaju pacijenta, ili s jednom ili više lezija pojačanih daolinijumom, vidljivih na 
MRI snimku mozga ili sa znatnim povećanjem broja T2 lezija u poređenju s prethodnim nalazima. 

U skladu s novim saznanjima o ozbiljnim, ponekad i smrtonosnim reakcijama nakon korišćenja lemtrade, 
Evropska agencija za lekove ponovo je procenila odnos koristi i rizika ovog leka, zaključivši da dosadašnje 
mere minimizacije rizika nisu bile dovoljne. 

Kako se ističe, lek se ne preporučuje za korišćenje ako osoba ima  tešku aktivnu infekciju, do njenog 
potpunog izlečenja, nekontrolisanu hipertenziju, istoriju disekcije cervikoocefaličnih arterija, raniji 
moždani udar, anginu pektoris ili raniji infarkt miokarda, koagulopatiju, leči se antikoagulansima ili 
antitrombocitnim lekovima, ili ima neku drugu autoimunsku bolest pored multiple skleroze. 

Pre infuzije 

Pre primene infuzije potrebno je uraditi EKG, izmeriti puls i krvni pritisak, kao i kompletnu krvnu sliku s 
leukocitarnom formulom, serumske transaminaze, kreatinin u serumu, test funkcije tiroidne žlezde i 
pregled urina. Tokom infuzije na svakih sat vrmena treba meriti puls, pritisak i opšte stanje pacijenta, i 
prekinuti infuziju u slučaju bilo kakvog neželjenog dogašaja, kao i ako se pojave simptomi karakteristični 
za sihemiju miokarda, moždani udar s krvarenjem, disekciju cervikocefaličnih arterija ili plućno 
alveolarno krvarenje. Posle infureba pratiti pacijenta najmanje dva sata., a trećeg i petog dana izmeriti 
broj trombocita. 

Lemtrada sme da se primenjuje samo u bolnicama sa dostupnom intenzivnom negom, jer se tokom ili 
nedugo nakon infuzije mogu javiti ozbiljne reakcije, poput ishemije ili infarkta miokarda, moždanog ili 
plućnog krvarenja, kažu u ALIMS-u. Takođe, pacijenti se moraju pažljivo pratiti i savetovati da se jave 
lekaru ako se nedugo nakon infurzije jave bilo kakvi znaci i simptomi ozbiljnih reakcija. Posle infuzje, sve 
pacijente treba pratiti zbog pojave autoimunskih poremećaja najmanje 48 meseci , a treba ih informisati 
i da se poremećaji mogu javiti i kasnije. 

Evropska agencija za lekove zaključila je da se ishemija miokarda, infarkt miokarda, moždano krvarenje, 
disekcija cervikocefaličnih arterija, plućno alveolarno krvarenje i trombocitopenija, mogu retko javiti 
kratko vreme po uzimanju leka lemtrada. U više slučajeva zabeleženo je da je reakcija usledila nekoliko 
dana posle infuzije lemtradom, iako pacijenti nisu imali nikakve uobičajene faktore rizika. Takođe, 
smatra se da je lemtrada uzročno-posledično povezana sa autoimunskim hepatitisom, hemofilijom A i 
heofafgocitnom limfohistiocitozom (HLH)), po život opasnim sindromom patološke aktivacije 
imunosistema, s visokom temperaturom, uvećanjem jetre i citopenijom, visoke smrtnosti ukoliko se na 
vreme ne otkrije. 

Autoimunski poremećaji javljaju se nekoliko meseci do nekoliko godina nakon započinjanja terapije 
lemtradom, pa je potrebno periodično sprovođenje kliničkih pregleda i laboratorijskih analiza do makar 
48 meseci posle poslednjeg korišćenja ovog leka. Kod pacijenata na terapiji ovim lekom zabeležena je i 
reaktivacija Epštajn-Barovog virusa, uključujući i slučajeve teškog EBV hepatitisa. 



 
 

 

 

Narednih 400 dana lekari na novoj adresi: Posle 40 godina počinje obnova DZ na Limanu 

Uskoro počinje obnova zgrade Doma zdravlja na Limanu u vrednosti od 826 miliona dinara. Doktori i 
medicinari do proleća 2021. biće raspoređeni u drugim objektima 

SVE je spremno da posle detaljnih priprema koje su se odužile zbog otklanjanja različitih administrativnih 
barijera i komplikovane procedure, za koji dan počne temeljna rekonstrukcija Doma zdravlja na Limanu. 
To je jedan od najvećih i najvrednijih projekata obnove u novosadskom zdravstvu poslednjih decenija. 

Radovi na detaljnoj obnovi najvećeg objekta Doma zdravlja Novi Sad, kako su precizirali u toj 
zdravstvenoj ustanovi, trebalo bi da počnu 20. februara i da traju 400 dana, odnosno da budu okončani 
do proleća iduće godine, ako sve bude išlo po planu. 

Dok traju radovi na obnovi zgrade na Limanu, službe će biti raspoređene po svim ostalim objektima 
Doma zdravlja, prema utvrđenom planu, a informacije o radu službi i lekara mogu da se dobiju pozivom 
Kol-centra na broj 021 4879 000. 

- Molimo naše sugrađane za strpljenje i razumevanje - poručuju iz Doma zdravlja. 

Obnovu "Limana 4" finansira Kancelarija za upravljanje javnim ulaganjima pri Vladi Srbije, a ugovorena 
vrednost radova je 688,9 miliona dinara bez poreza na dodatnu vrednost, odnosno 826,7 miliona dinara 
sa PDV-om. 

- Biće urađene kompletna rekonstrukcija, sanacija i adaptacija ove zgrade, u kojoj gotovo da ništa u tom 
pogledu nije rađeno od njenog otvaranja, pre pune četiri decenije - kaže, za "Novosti", prof. dr Veselin 
Bojat, direktor Doma zdravlja, i naglašava da će taj objekat, kada ponovo proradi, značajno unaprediti 
funkcionisanje te zdravstvene ustanove sa više od 1.300 zaposlenih. 



 
 

Projektom je predviđeno da zgrada bude univerzalnog dizajna, energetski efikasna, kao i da osobama sa 
invaliditetom bude obezbeđen pristup svim prostorijama. Novim rešenjima biće stvoreni i najviši 
bezbednosni uslovi, kako za korisnike zdravstvenih usluga, tako i za zaposlene, kojih je više od 300. 

- Za pripremu kompletne rekonstrukcije ovog objekta, više od godinu dana smo se bavili tehničkom 
dokumentacijom i papirima, koji su praktično bili nedefinisani 40 godina - objašnjava profesor Bojat. 

Novi Sad danas ima oko 100.000 stanovnika više nego u vreme kada je taj objekat na Limanu izgrađen. 
Zato je neophodno ne samo obnoviti postojeće nego i graditi nove kapacitete, pre svega radi 
kvalitetnijeg pružanja zdravstvenih usluga građanima. U tom pogledu predstoji uskoro i izgradnja nove 
ambulante Doma zdravlja u novosadskim Adicama. 

LABORATORIJE I KUĆNE POSETE 

SLUŽBA laboratorijske dijagnostike će primati pacijente svakodnevno od sedam do devet i raditi do 14 
sati u objektima Doma zdravlja "Jovan Jovanović Zmaj", na Bistrici, na Bulevaru Mihajla Pupina i u 
Rumenačkoj ulici. 

- Kućne posete će se, kao i do sada, zakazivati na lokal broj 824 (u periodu od 10.30 do 14 časova i na 
826 (14-20 sati) - navodi se, između ostalog, u rasporedu rada lekara i medicinskog osoblja tokom 
rekonstrukcije zgrade "Liman 4". 

 

ČAK 60 SRBA PROMENILO POL O TROŠKU DRŽAVE: 44 Srpkinje postale muškarci, 16 muškaraca sada 
su žene! 

Košta 200.000: Preko Republičkog fonda za zdravstveno osiguranje do sada 44 Srpkinje postale 
muškarci, 16 osoba muškog pola sada su žene, a na operaciju čeka još devetoro 



 
 

Čak 60 Srba, koji se, kako sami kažu, osećaju kao zarobljenici u svom telu, promenilo je pol za 13 godina, 
otkako se to radi o trošku Republičkog fonda za zdravstveno osiguranje (RFZO). 

Prema podacima s poslednje sednice Komisije za transrodna stanja RFZO iz januara, čak 44 Srpkinje 
postale su muškarci, dok je 16 muškaraca, pomoću hirurškog zahvata, postalo - žena. 

Participacija 70.000 

- Broj osiguranih lica koja čekaju operaciju, a data im je saglasnost Komisije za transrodna stanja, iznosi 
devet, a četvoro je odobrenu operaciju odložilo iz ličnih razloga, dok se u jednom slučaju čeka dopuna 
medicinske dokumentacije, što je ukupno 14 osoba - rekli su u RFZO za Kurir. 

BROJKE 

20.000 osoba koje se osećaju kao stranci u svom telu ima u Srbiji 

1,5 miliona transrodnih osoba registrovano je u Evropi 

72 godine imao je Amerikanac koji je došao u Beograd da operiše pol 

U Srbiji je od 2013. osiguranicima RFZO obezbeđena operacija promene pola o trošku fonda, a cena je 
malo viša od 200.000 dinara, dok participaciju, koja iznosi 35 odsto, plaćaju pacijenti, što je 70.000. 

Prof. dr Miroslav Đorđević, svetski priznati hirurg u oblasti transrodne medicine i urolog Dečje 
univerzitetske klinike u Tiršovoj kaže za Kurir da tranzicija iz jednog pola u drugi, traje minimum dve, tri 
godine. 

Za strance 10.000 evra 

- Psihijatrijsko-psihološka tranzicija traje više od godinu dana, potom počinje proces hormonske 
tranzicije, osoba započinje sa unosom hormona onog pola ka kojem teži i započinje život u željenom polu 
- kaže dr Đorđević za Kurir i dodaje da se tek nakon toga stiču uslovi za hiruršku tranziciju. 

On kaže i da su podjednako komplikovane tranzicije u muški kao i u ženski pol: - Od 1989, od kada se 
rade ove operacije u sklopu beogradskog tima, do sada smo obavili oko 700 operacija promene pola, što 
srpskih, a što državljana s prostora bivše Jugoslavije. U zavisnosti od vrste operacije, za strance koštaju 
od 2.000 do 10.000 evra. 

ŠTA JE POTREBNO USLOVI ZA OPERACIJU PROMENE POLA 

• Osoba mora biti starija od 18 godina 
• Dva pisma-preporuke psihijatara koji se bave lečenjem poremećaja rodnog identiteta, 

ne starija od godinu dana 
• Pismena potvrda endokrinologa i određene laboratorijske analize 
• Za osobe „žensko u muško“ kompletan pregled ginekologa, a po potrebi i mamografija, 

ne stariji od šest meseci 
• Za osobe „muško u žensko“, kompletan pregled urologa, ne stariji od šest meseci 



 
 

• Za osobe koje su već započele hiruršku transformaciju genitalija uvid u prethodno 
operativno lečenje 

• Foto-kopija obe strane zdravstvene knjižice 
• Zahtev s ličnim podacima, adresom, kontakt-telefon, imejl... 

PATE I OD TREĆE GODINE 

Dr Ivica Mladenović, psihijatar i psihoterapeut iz Instituta za mentalno zdravlje u Palmotićevoj, kaže za 
Kurir da osobe koje žele da promene pol često tu potrebu imaju od najranijeg detinjstva: - One se često 
još sa tri godine osećaju kao stranci u svom telu. Operacija promene pola je za njih dobro rešenje. 
Međutim, kolege koje se bave procenom njihovog stanja bi trebalo veoma da vode računa, jer među 
onima koji se osećaju kao da pripadaju drugom polu ima i izvestan broj onih koji lutaju, traže sebe i ne 
znaju ko su i šta žele da budu, a moderan svet im, kao na tacni, nudi mnogo opcija, pa i promenu pola. 
Da se ne bi predomislili kasnije, pacijente ne bi trebalo operisati pre punoletstva i pre no što postanu 
ličnosti. 
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